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§ 1 Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes. 
 
§ 2 Välkommen Anne Sjökvist 
Anne Sjökvist hälsades välkommen till Funktionshinderrådet. 
 
§ 3 Val av ordförande för mötet 
Till mötets ordförande utsågs Jaan Kaur. 
 
§ 4 Val av justerare och tid för justering 
Ordföranden Jaan Kaur och ledamoten Beatrice Kolijn utsågs att 
justera protokollet. Justering sker onsdag den 9 mars. 
 
§ 5 Besök av kommunpolisen, Stockholm-Farsta 
Kommunpoliserna, Peter Aasa och Mikael Sundberg (nedan Peter 
och Mikael) besökte rådet, gav en allmän lägesrapport om 
brottsligheten inom stadsdelsområdet och informerade 
övergripande om hur polisen arbetar brottsförebyggande genom 
exempelvis lokala Brå (brottsförebyggande rådet) och vikten av 
samverkan mellan samhällets olika aktörer, såsom polisen, 
kommunens socialtjänst och företrädare för det lokala 
näringslivet. 
 
När det gäller risken att utsättas för brott inom Farsta 
stadsdelsområde, sticker Farsta inte ut jämfört med övriga 
stadsdelsområden inom staden. Det går inte heller att peka ut 
någon specifik plats inom Farsta stadsdelsområde som är särskilt 
utsatt, det kan variera över tid. 
 
De utmaningar och den brottsproblematik som polisen arbetar 
med lokalt, är inte specifikt knuten till stadsdelsområdet. 
Brottsaktiva personer kan ha sin hemvist i olika delar av staden 
och även utanför staden och de som utför brott i mer systematisk 
form, är ofta aktiva över större geografiska områden. Generellt 
kan sägas att Farsta stadsdelsområde är ett förhållandevis lugnt 
och tryggt område, utan så kallade utsatta områden. Peter och 
Mikael anser inte att allmänheten generellt ska behöva oroa sig 
för exempelvis den senaste tidens skjutningar inom 
stadsdelsområdet5. Det med motiveringen att skjutningar sällan 
drabbar oskyldiga och att både förövare och brottsoffer bedöms 

                                                 
5 Peter Assa och Mikael Sundberg hänvisade till de enstaka skjutningar som 
har förekommit i Farsta strand, kopplat till vissa individer. 
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vara kopplat till gänguppgörelser. Det handlar ofta om ”killar” 
med en kriminell livsstil, med kopplingar till narkotikahandel.  
 
Det som dock bedöms ha varit ett problem den senaste tiden och 
som direkt berör allmänheten, är de personrån som har 
förekommit inom norra Sköndal, men efter att polisen har stärkt 
sin polisiära närvaro i området, har personrånen minskat markant 
de senaste 1-2 veckorna – norra Sköndal bedöms i dagsläget vara 
ett relativt lugnt område.   
 
Det som kan noteras och som är oroväckande, är att polisen sedan 
årsskiftet kan se en markant ökning vad gäller antalet bedrägerier 
mot äldre inklusive personer med funktionsnedsättning. Peter och 
Mikael talade i sammanhanget om att brottsaktiva personer ofta 
befinner sig inom tre olika arenor, där förövarna agerar på olika 
sätt och försöker lura personer att exempelvis lämna ifrån sig 
känsliga personuppgifter såsom bank-id, bankkort och koder, 
vilket leder till att kriminella personer emellanåt kan komma över 
ansenliga summor pengar. Peter och Mikael betonade att det är 
viktigt att kunskapen om denna typ av brottslighet kommer ut 
brett bland allmänheten och att vi tillsammans förebygger brott.  
 
De tre arenorna är: ”På stan, i hemmet och på nätet/telefonen”. 
Ofta är förövarna mycket förslagna i sina metoder och 
tillvägagångssätt och inte sällan upplevs de som 
sympatiska/professionella i sitt bemötande och förövaren kan ta 
god tid på sig att vinna den enskildes tillit och invagga den 
enskilde i falsk trygghet, något som är vanligt förekommande när 
det gäller exempelvis brottslighet som sker över nätet/telefonen. 
Det bästa skyddet för att inte råka illa ut och bli lurad är enligt 
Peter och Mikael att exempelvis inte släppa in främmande 
personer i sitt hem, att vara skeptisk vid telefonsamtal och snarast 
möjligt avsluta samtalet när främmande personer ringer och 
aldrig aktivera bank-id, lämna ut personuppgifter såsom 
koder/lösenord etcetera. 
 
Om man önskar fördjupa sig i hur man kan agera 
brottsförebyggande som privatperson, hänvisar Peter och Mikael 
till utbildningskonceptet ”Försök inte lura mig”. Förutsatt att man 
ordnar med en grupp om cirka 10 personer, kan polisen bistå med 
en cirkelledare som kan hålla i en fördjupad utbildning.   
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Peter och Mikael var tydliga med att polisen behöver 
allmänhetens hjälp för att kunna uppnå goda resultat i sitt arbete 
och betonade att vi alla måste hjälpas åt det vill säga det är viktigt 
att man som privatperson hör av sig till polisen om man befarar 
att brott har begåtts eller förmodas begås. Polisen tar tacksamt 
emot alla tips från allmänheten, vilket gör stor skillnad och 
underlättar för polisen i deras arbete. Vid pågående brottslighet 
ska allmänheten lämpligen ringa på telefonnummer 112. Däremot 
om man önskar kontakta polisen och situationen inte bedöms som 
akut, så ringer man lämpligen på telefonnummer 114 14, begär 
att bli kopplad till regionens ledningscentral.  
 
Rådet fick möjlighet att ställa frågor till Peter och Mikael och 
önskade bland annat information om hur polisen agerar i 
samband med att en person har blivit beskjuten inom 
stadsdelsområdet. Peter och Mikael gav en övergripande och 
sammanfattande beskrivning av hur polisen kan arbeta i samband 
med att en person har blivit beskjuten. Rådet önskade även 
information om hur allmänheten kan hålla sig informerad om vad 
som händer inom stadsdelsområdet, med fokus på det polisiära 
arbetet. Peter och Mikael svarade att allmänheten kan få tillgång 
till viss information, om pågående brottlighet och polisens arbete, 
på deras hemsida: polisen.se. Det betonades dock att all 
information inte läggs ut, vilket skulle kunna försvåra för polisen 
i deras arbete. 
 
I sammanhanget fördes en diskussion om det faktum att lokala 
Facebookgrupper lägger ut information om brottslighet. Peter och 
Mikael manade till viss försiktighet när det gäller tillförlitligheten 
och värdet av den information som finns att tillgå på olika 
Facebookgrupper. Felaktig information och/eller information av 
känslig karaktär kan försvåra för polisen att göra sitt arbete. Den 
person som önskar adekvat information om pågående brottslighet 
eller risken för att utsättas för brott, hänvisas till polisens hemsida 
i första hand. Allmänheten uppmanas till att vara källkritisk. 
  
Avslutningsvis informerade Peter och Mikael kort om den 
omorganisation som polisen genomförde år 2015, då inrättandet 
av kommunpoliser genomfördes. Peter och Mikael betonande 
ånyo vikten av samverkan mellan samhällets olika aktörer och att 
polisen ensamma inte kan komma tillrätta med den brottslighet 
som finns eller som riskerar att uppstå inom stadsdelsområdet 
och övriga staden. 
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Rådet passade på att ge Peter och Mikael ett medskick, en vädjan 
om att polisen framöver i sina bedömningar vad gäller 
ansökningar om tillstånd avseende uteservering, ska beakta 
tillgänglighetsperspektivet. Exempelvis när det gäller Farsta 
centrum, finns det förhållandevis många restauranger med 
uteserveringar längs husfasaderna, vilket på sina håll tvingar ut 
personer att ta sig fram där marken till stor del består av 
smågatsten, vilket för många personer, i synnerhet äldre inklusive 
personer med fysiska funktionsnedsättningar upplevs som 
problematiskt. Det är särskilt problematiskt för exempelvis 
personer som är beroende av rullstol/rullator för att ta sig fram. 
Peter och Mikael tackade rådet för deras synpunkt och lovade att 
polisen framöver ska beakta rådets begäran. 
 
Rådet tackade Peter och Mikael för deras besök inklusive 
informationen som rådet fick ta del av. 
 
§ 6 Anmälan av protokollet från förra mötet 
Protokollet från rådets möte den 31 januari 2022 anmäldes och 
lades till handlingarna. 
 
§ 7 Ärenden till nämndsammanträdet den 17 mars 2022 
Ärende nr 3: Skatepark i Farsta - en utveckling av aktivitetsytan i 
Farstaängsparken 
Rådet hade inga synpunkter. 
 
Ärende nr 4: Bygg ut och utveckla utegymmet på Gubbängsfältet 
Rådet hade inga synpunkter. 
 
Ärende nr 5: Sätt upp korgar för discgolf på Gubbängsfältet 
Rådet hade inga synpunkter. 
 
Ärende nr 6: Finns det en tystnadskultur i stadsdelsförvaltningen 
och/eller nämnden? 
Per-Ove Mattsson informerade kort om förvaltningens 
förebyggande arbete, på vilket sätt förvaltningen arbetar för att 
förhindra att en tystnadskulltur uppstår och gav exempel på olika 
styr och stöddokument som förvaltningen har att utgå ifrån. Rådet 
ställde sig bakom förvaltningens förslag till svar på skrivelsen 
från SD. Rådet hade i övrigt inga synpunkter. 
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Ärende nr 8: Föreningsbidrag 2022 
Rådet anser att en förutsättning för att ansökan om 
föreningsbidrag ska kunna beviljas, är att den aktuella 
verksamheten uppfyller kravet på tillgänglighet.  Rådet hade i 
övrigt inga synpunkter.  
 
Ärende nr 9: Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Konsthall 
C om Konst i förskolan 
Rådet betonande att det är viktigt att kravet på tillgänglighet 
efterlevs. Rådet hade i övrigt inga synpunkter. 
 
Ärende nr 10: Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Farsta 
föreningsråd om nationaldags- och midsommarfirande 
Rådet ställer sig positiva till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ärende nr 11: Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med FOC 
Farsta Ishockey om en syntetisbana i Hökarängen 
Rådet ställer sig positiva till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ärende nr 13: Brukarundersökningar 2021 inom 
verksamhetsområdet stöd och service till personer 
med funktionsnedsättning 
Per-Ove Mattsson föredrog ärendet, gav en kort lägesbild om vad 
brukarna anser om aktuella insatser generellt och hur 
förvaltningen på olika sätt arbetar med att följa upp nämndens 
verksamheter i syfte att säkerställa och utveckla kvalitén. Rådet 
hade inga synpunkter. 
 
Ärende nr 17: Reviderad framkomlighetsstrategi 
Rådet anser att det hade varit önskvärt med ett större 
helhetsperspektiv och att strategin på ett tydligare sätt skulle ha 
fokuserat på personer med funktionsnedsättning. Exempelvis 
saknas tillgänglighetsperspektivet vad gäller laddstolpar för 
elbilar. 
 
Ärende nr 19: Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande 
beslut för kvartal 4 år 2021 
Rådet hade inga synpunkter. 
 
§ 8 Information från förvaltningen 
Situationen inom avdelningen för stöd och service till personer 
med funktionsnedsättning 
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Per-Ove Mattsson (P-O) informerade kort om hur situationen ser 
ut inom avdelningen funktionsnedsättning, de olika 
verksamheterna. Personalbemanningen bedöms i dagsläget vara 
god, beaktat tidigare pandemi, Covid-19. Nämndens 
verksamheter fortgår enligt planering och aktuella brukare 
erhåller stöd, service och omvårdnad utifrån behov och 
förutsättningar. Kvaliteten inom aktuella verksamheter bedöms 
vara säkerställd och det finns i dagsläget en ökad beredskap inom 
avdelningen för händelser av kris- eller katastrofsituation. Det 
beaktat exempelvis oroligheterna i Ukraina. Den pågående 
konflikten bedöms påverka omvärlden på olika sätt och stadens 
verksamheter kan komma att påverkas, direkt eller indirekt varför 
det är viktigt med en höjd beredskap inom avdelningens samtliga 
verksamheter. 
 
Avdelningens beredskap inför eventuella kriser/katastrofer 
bedöms vara god och tidigare erfarenhet i samband med Covid-
19, bedöms vara till nytta när avdelningen ska aktualisera sina 
kontinuitetsplaner. I arbetet med att aktualisera respektive 
verksamhets kontinuitetsplan, ligger fokus på olika kritiska 
aktiviteter, exempelvis stöd, service och omvårdnad, hälso-och 
sjukvård, ge mat och dryck samt fungerande lokaler. Varje 
verksamhet ska således ha en beredskapsplan och tydliga rutiner i 
händelse av att exempelvis ett strömavbrott uppstår eller om det 
uppstår stopp i livsmedelsförsörjningen eller om tillgången till 
vatten, dryck och mat begränsas. När och om det uppstår en 
krissituation ska varje medarbetare ha kunskap om vad hen 
förväntas göra konkret i den uppkomna situationen. I händelse av 
kris kommer verksamheternas främsta fokus att ligga på att 
upprätthålla nämndens kärnverksamhet, där bland annat basal 
omvårdnad och erforderlig hälso- och sjukvård ingår. 
 
I sammanhanget ovan nämnde P-O att förvaltningen har en 
allmän beredskap och att det finns en övergripande kris-
/samverkansplan för att exempelvis kunna ta hand om personer 
som drabbas ”socialt” i händelse av kris. 
 
Sammanfattningsvis bedöms situationen inom avdelningen 
funktionsnedsättning vara stabil och nämndens verksamheter 
fortgår enligt planering. Motsvarande bedömning gäller även för 
nämndens övriga verksamheter enligt P-O. 
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Som svar på fråga informerade P-O om att skyddsrum i händelse 
av kris finns att tillgå i närområdet och att man som enskild 
person i första hand ska kontakta sin fastighetsägare vid frågor 
som berör skyddsrum i den egna fastigheten. Det är främst i 
tätorter som det finns tillgång till skyddsrum. P-O tipsade om den 
förteckning över skyddsrum som finns tillgänglig på msb.se.6 
Ansvaret för att eventuella skyddsrum är i funktionsdugligt skick 
åligger respektive fastighetsägare. 
 
P-O hade för dagen inget ytterligare att informera om, utan 
lovade att återkomma med mer information vid nästkommande 
rådssammanträde den 11 april.  
 
Balanslistan lämnades oförändrad jämfört med rådets senaste 
sammanträde den 31 januari 2022. Se bilaga till detta protokoll. 
 
§ 9 Rapporter 
Ej aktuellt, inget fanns att rapportera om för dagen. 
 
§ 10 Övriga frågor 
Rådet lyfte att det på sina håll inom stadsdelsområdet är ett 
problem att olika vårdbolag nyttjar boendeparkeringarna, vilket 
innebär att boende emellanåt tvingas söka parkeringsplats längre 
bort från sitt boende, vilket kan upplevas problematiskt för 
personer med exempelvis funktionsnedsättning.  
 
Närvarande rådsledamöter eller tjänstepersoner hade i övrigt inga 
frågor.  
 
§ 11 Nästa möte 
Rådets nästkommande möte är måndag den 11 april 2022, med 
start kl. 14.15. 
 
§ 12 Avslut 
Ordföranden avslutade mötet. 
 

                                                 
6 MSB är en förkortning för myndigheten för samhällsskydd och beredskap. 
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